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RG 0012.1.20.2016      
 

 
  P r o t o k ó ł    Nr 43/2016  

                   z  posiedzenia Komisji Budżetu, Gospodarki i Rozwoju,                      
 w dniu 1 grudnia 2016 r. 

 
 

  Obecni jak w liście obecności, stanowiącej załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 

  Otwarcia posiedzenia oraz przywitania gości i członków komisji dokonała Przewodnicząca komisji, 
Pani Józefa Boron.  

  Na podstawie listy obecności stwierdziła prawomocność obrad. 

  

Ad. 3. 

  Przewodnicząca komisji, Pani Józefa Boron przedstawiła porządek posiedzenia. 

  Wniosków nie zgłoszono. W wyniku głosowania porządek obrad został przyjęty jednogłośnie. 

 

               Porządek posiedzenia: 

1. Przywitanie i otwarcie posiedzenia. 

2. Stwierdzenie quorum. 

3. Przyjęcie porządku posiedzenia komisji.  

4. Zaopiniowanie projektów uchwał. 

5. Przyjęcie protokołu z posiedzenia z dnia 16.11.2016 r. 

6. Wolne wnioski i sprawy bieżące. 

7. Zamknięcie posiedzenia. 

  

Ad. 4. 

 Komisja przystąpiła do opiniowania następujących projektów uchwał:  

a) w sprawie zatwierdzenia taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzenia 
ścieków – III. 

   Pan Wójt poinformował, iż w związku transformacją zakładu budżetowego w spółkę prawa 
handlowego, aby mieć pewność właściwego naliczania taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę 
i zbiorowego odprowadzenia ścieków zatrudniono specjalistkę w tej materii, Panią dr Ewę 
Foryjster-Zabojsz, które we współpracy z zakładem opracowała wniosek w w/w sprawie.   

     Następnie głos zabrała Pani Ewa Foryjster-Zabojsz, która zapoznała z przeprowadzoną analizą  
wniosku o zatwierdzenie taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzenia 
ścieków, stanowiącego załącznik do projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia taryf dla 
zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzenia ścieków. Pani Ewa Foryjster-
Zabojsz stwierdziła, iż wniosek opracowany przez Gminny Zakład Komunalny został sporządzony 
prawidłowo. 

  Następnie wyłoniła się dyskusja, w której głos zabrali: 

 Przewodniczący Rady zapytał o kwotę dopłaty do m
3
 wody, której proponowana cena wynosi 

5,66 zł oraz czy ważne jest to, żeby spółka już od początku swojej działalności miała 
zatwierdzoną taryfę wody, w przypadku gdyby chciała przystąpić do pozyskiwania środków                 
z innych źródeł? 

   p.o.Z-cy Naczelnika, Pan Michał Skowron odpowiedział, iż ogólna kwota dopłaty na rok 
przyszły do wody i ścieków wynosi 1.400.000,00, natomiast dopłata do wody wynosi 0,71 zł do 
m

3
.   
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 Następnie Przewodniczący Rady zapytał, czy konieczne jest podjęcie uchwały w sprawie 
zatwierdzenia taryf wody i ścieków oraz, czy taka uchwała będzie wymagana w przypadku 
wystąpienia przez spółkę z wnioskiem o pozyskanie środków z zewnątrz na rozwój spółki? 

     p.o.Z-cy Naczelnika, Pan Michał Skowron stwierdził, iż Rada Gminy może nie podjąć tej  
uchwały i wtedy stawki wejdą z automatu. Dopowiedział, iż wniosek GZK w sprawie taryf 
został złożony 20.10.2016 r. i Rada Gminy ma 45 dni czasu na podjęcie uchwały.  

     Pani Ewa Foryjster-Zabojsz dodała, iż jeżeli uchwała nie zostanie podjęta, to stawki wchodzą 
w życie z automatu od 1 stycznia 2017 r., jednakże z punktu widzenia społecznego                            
i gospodarczego uchwała powinna zostać podjęta.  

 Wiceprzewodnicząca Rady, Pani Zofia Woźniak zapytała o odpowiedź, jaką radni mają 
udzielać mieszkańcom na zapytanie, dlaczego cena wody nie maleje, co było obiecywane, 
kiedy podejmowano decyzję odnośnie budowy stacji uzdatniania wody?  

     Pani Ewa Foryjster-Zabojsz stwierdziła, iż głównym powodem jest naliczanie amortyzacji. Od 
wartości wybudowanej stacji naliczana jest amortyzacja w wysokości 4,5 % oraz podatek od 
nieruchomości w wysokości 2 % wartości. Ponadto wydobyta woda wymaga uzdatnienia, co 
też jest kosztowne. Do ogólnych kosztów należy jeszcze doliczyć koszt zakupu wody z GZW , 
koszt przesyłu wody, który z uwagi na długość sieci jest wysoki.  

 Przewodniczący Rady stwierdził, iż Pan Wójt kiedyś informował o tym, że długość sieci na 
terenie naszej gminy jest zbliżona do długości sieci miasta Bytom, a następnie zapytał o cenę 
wody i ścieków w Bytomiu. 

     Pani Ewa Foryjster-Zabojsz odpowiedziała, iż w Bytomiu obecnie obowiązująca cena za 
wodę i ścieki wynosi 14,44 zł/m

3
 brutto, natomiast w Tarnowskich Górach cena wody - 5,79 zł, 

ścieki 8,65. 

 Członek komisji, Pan Joachim Pieczka zapytał, czy oprócz dopłaty do wody będzie też dopłata 
do ścieków? 

      p.o.Z-cy Naczelnika, Pan Michał Skowron odpowiedział, iż cena 1m
3
 wody wynosi 4,95 zł 

brutto, natomiast ścieków 7,97 zł brutto. O ile zostanie uchwalona proponowana kwota dopłaty 
na rok przyszły, to wtenczas dopłata do wody będzie wynosić 0,71 zł do m

3 
i 7,03 zł do 

ścieków. Łącznie za wodę i ścieki trzeba będzie zapłacić 12,92 zł brutto.  

 Członek komisji, Pan Rafał Kubik zapytał, czy do ceny wody dolicza się też amortyzację 
infrastruktury dot. kanalizacji, na co Pan Skowron odpowiedział, iż nie.  

 Więcej uwag ani zapytań nie wniesiono. 

   Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała powyższy projekt uchwały (13 głosów „za”,  
0 głosów „przeciw” i 0 głosów „wstrzymujących”). 

 

b) w sprawie zatwierdzenia taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzenia 
ścieków – IV. 

   Projekt w/w uchwały przedstawił p.o. Z-cy Naczelnika Wydziału GK, Pan Michał Skowron. 

   Uwag ani zapytań nie wniesiono. 

   Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała powyższy projekt uchwały (13 głosów „za”,  
0 głosów „przeciw” i 0 głosów „wstrzymujących”). 

 

c) w sprawie zatwierdzenia taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę – II. 

   Projekt w/w uchwały przedstawił p.o. Z-cy Naczelnika Wydziału GK, Pan Michał Skowron. 

   Uwag ani zapytań nie wniesiono. 

   Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała powyższy projekt uchwały (13 głosów „za”,  
0 głosów „przeciw” i 0 głosów „wstrzymujących”). 
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c)    w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Zbrosławice na lata 2016-2027 – 0. 

         Projekt w/w uchwały przedstawiła Skarbnik Gminy, Pani Marzena Żołędziewska. 

  Uwag, ani zapytań nie wniesiono. 

   Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała powyższy projekt uchwały (13 głosów „za”,  
0 głosów „przeciw” i 0 głosów „wstrzymujących”). 

 

d)    zmian w budżecie Gminy Zbrosławice na rok 2016 (autopoprawka) – I. 

   Projekt w/w uchwały przedstawiła Skarbnik Gminy, Pani Marzena Żołędziewska. 

   Uwag, ani zapytań nie wniesiono. 

           Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała powyższy projekt uchwały (13 głosów „za”,  
0 głosów „przeciw” i 0 głosów „wstrzymujących”). 

 

e) w sprawie zarządzenia przedterminowych wyborów sołtysa w Sołectwie Czekanów – V.    

   Projekt w/w uchwały przedstawiła Sekretarz Gminy, Pani Katarzyna Zyga.    

   Uwag ani zapytań nie wniesiono. 

   Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała powyższy projekt uchwały (13 głosów „za”,  
0 głosów „przeciw” i 0 głosów „wstrzymujących”). 

 

e)  w sprawie udzielenia dotacji celowej dla Ochotniczej Straży Pożarnej w Szałszy – VI. 

  Projekt w.w uchwały przedstawiła Sekretarz, Pani Katarzyna Zyga. 

  Uwag, ani zapytań nie wniesiono. 

          Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała powyższy projekt uchwały (13 głosów „za”,   
0 głosów „przeciw” i 0 głosów „wstrzymujących”). 

 
  

Ad. 5. 

  Komisja jednogłośnie (13 „za”) przyjęła protokół z posiedzenia w dniu 21.11.2016 r. o Nr 42/2016.  

  

Ad. 6. 

  W wolnych wnioskach głos zabrali:    

 Pan Przewodniczący Rady Gminy poinformował, iż do biura Rady Gminy wpłynęły następujące 
zaproszenia i pisma: 

 zaproszenie Rady Powiatu Tarnogórskiego do udziału w sesji, która odbyła się w dniu 
wczorajszym, 

 skarga i protest – zostaną przedstawione na sesji.  

 Członek komisji, Pani Krystyna Graca zapytała o adres domu dla bezdomnych mężczyzn? 

  W odpowiedzi Pani Skarbnik stwierdziła, iż nie wie, gdzie się znajduje dom dla bezdomnych 
mężczyzn, trzeba by o to zapytać Kierownika GOPS. Stwierdzenie „dom dla bezdomnych 
mężczyzn” pojawiło się podczas omawiania projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy 
Zbrosławice na rok 2016, gdzie w dziale Pomoc społeczna dokonuje się zmniejszenie planu 
dochodów w związku z wydaniem decyzji zwalniającej z wnoszenia płatności za pozyt w domu 
dla bezdomnych mężczyzn.   

  Pan Wójt odpowiedział, iż sprawę wyjaśni. 
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 Członek komisji, Pan Klaudiusz Aplik pochwalił nową stronę internetową Urzędu Gminy, która, jak 
stwierdził jest taka, jak wg. niego być powinna: przejrzysta, jasna i wszystko na niej można  
znaleźć. Następnie zwrócił się z prośbą, aby o ile było to możliwe w kalendarzu zamieścić 
informację o terminach płatności podatku oraz za opłat za śmieci. 

  

Ad. 7. 

  Przewodnicząca komisji, Pani Józefa Boron podziękowała za udział w posiedzeniu, dokonując tym 
samym jego zamknięcia. 

 

Protokołowała                                                                                           Przewodnicząca komisji 

Inspektor R.Penkala              Józefa Boron 

 

 

  

Załącznik do protokołu oraz nagranie dźwiękowe z posiedzenia komisji są dostępne w biurze Rady 
Gminy.  


